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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant 

 Nico Dantuma, lärarrepresentant 

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant (delv. ej närv. §14) 

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant 

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S  

Afsar Rahbar, OFR  

  

  

Tjänstemän Karin Schmekel, enhetschef, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

  

  

Föredragande/medverkande Maria Olsson, projektledare, § 7 

 Albin Gaunt, specialist, § 7 

 Anna Dahlerus, internationell koordinator, § 7 

 André Fisahn, vetenskaplig koordinator, § 7 

 Outi Sjölund, verksamhetscontroller, § 8 

 Gabrielle Paulsson-Berne, kursansvarig, § 9 

 Juha Nieminen, kursansvarig, § 9 

 Wibke Jonas, kursansvarig, § 9 

 Elisabet Lindgren, handläggare, § 9 

 Ninna Oom, doktorandombud, § 9, §§11-12 

 Karin Vågstrand, samordnare, §§ 11-13  

 Ulrica Lundin, projektledare, § 14 

 Vendela Magnusson, projektledare, § 14 
 Lena Atterwall, samordnare, § 16 

 Eva Gunnarsson, controller, § 17 

  

  

Förhinder 
 

Henry Wölling, Seko 
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 § 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Catharina Larsson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Ordförande anmäler ett extraärende (§ 17; information om 

forskningspropositionen). Med detta godkänns föredragningslistan. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2020-12-14 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Beslut av rektor: Finansiering av etikverksamheten vid KI 2021, dnr  

1-818/2020 

b) Beslut av rektor: Handlingsplan för breddad rekrytering och breddat 

deltagande 2021 – 2023, dnr 1-922/2020 

c) Beslut av rektor: Plan för jämställdhetsintegrering av KI 2021 – 2022, 

dnr 1-971/2020  

d) Beslut av Medicinska föreningens ordförande: Valeria Messina utsedd 

till studentrepresentant för samråd på KFU:s ordförandebeslut 

e) Beslut av ordföranden i forskningsrådet: Uppdrag till 

utvärderingsenheten vid KI att utvärdera de kliniska forskartjänsterna 

samt forskar-AT, dnr 1-801/2020 

f) Återrapportering av kvalitetsarbetet 2020 – KFU (inskickad till 

samordningsgruppen för kvalitetsarbete), dnr 1-831/2020 

g) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2020-12-15 

h) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2020-12-16 

i) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och 

avancerad nivå 2020-11-10 och 2020-12-16 

j) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2020-12-16 

k) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2020-11-05 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
  

2020:57 Hantering av bihandledares åtagande 

2020:58 Ordförande till disputationskommittén (Lena Palmberg), dnr  

1-1025/2020 
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2020:59 Revidering av KI:s forskarutbildningsprogram, uppdrag och 

anvisningar, dnr 1-1021/2020 

2020:60 Extra antagning till den nationella forskarskolan i kroniska 

inflammatoriska sjukdomar (NCRSCID), dnr 3-5529/2020 

2020:61 Ekonomiskt stöd för deltagande i iGEM 2020 

2020:62 Uppdrag till utvärderingsenheten att sammanställa resultat från 

exit poll 2017 – 2020, dnr 1-1076/2020 

2020:63 Undantag från tidskrav på mobilitet för doktorand inom KI-

NIH-programmet 

2021:1 Godkännande av fortsatt utbetalning av beviljade CSTP-medel 

efter justering av projekt, dnr 3-59/2021 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Europeiskt utbildningssamarbete och Europauniversitetet NeurotechEU 

 

Maria Olsson och Albin Gaunt informerar om målsättningarna för samarbetet. 

Det tematiska Europauniversitetet inom neurovetenskap och relaterad 

teknologi, NeurotechEU, är ett 3-årigt pilotprojekt med finansiering från EU. 

Diskussion följer avseende vad samarbetet kan komma att betyda för KI, samt 

vilka möjligheter och utmaningar kommittén ser. 

 

 

 

§ 8  
KI:s riskanalys för 2021 

Dnr 1-749/2020 

 

Outi Sjölund informerar om KI:s riskanalys för 2021 inklusive prioriterade 

risker att hantera. Nästa steg är att fördela uppdrag och fastställa 

handlingsplaner. Diskussion följer. 

 

 § 9  
Återrapportering från forskarhandledarutbildningen 

Dnr 1-36/2021 

 

Kent Jardemark informerar om forskarhandledarutbildningen. Diskussion 

följer om planerade förändringar och utvecklingsmöjligheter för grundkursen, 

bl.a. avseende ett nytt moment om stöd till doktorander som hamnat i kris. 

 

 

 

§ 10  
Återrapportering från studentkåren 

 

Studentrepresentanterna har inget att rapportera (doktorandsektionens styrelse 

har ännu inte haft sitt första möte). 
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§ 11  
Forcering av individuella studieplaner 

Dnr 1-18/2021 

Karin Vågstrand föredrar ärendet. Det är ett krav enligt högskoleförordningen 

att alla doktorander ska ha en individuell studieplan (ISP). Det är också ett 

krav att denna ska upprättas i samråd med doktorand och handledare. Det kan 

dock i undantagsfall uppstå situationer då lärosätet måste fastställa en ISP utan 

att samråd har gått att genomföra. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att följande ska gälla vid forcering av individuella studieplaner: 

Endast vid följande situationer får studierektor (på delegation av prefekt) 

forcera fastställandet av en individuell studieplan utan att samråd har gjorts 

med doktorand och/eller handledare.  

1. Då en doktorand eller handledare till följd av en konfliktsituation antingen 

inte kan komma överens om vad som ska ingå i den individuella 

studieplanen och/eller att någon av parterna vägrar att godkänna den. 

      Förutsättningar för att forcering får göras:  

o Doktorand och handledare ska ha getts flera möjligheter att färdigställa 

och godkänna studieplanen.  

o Doktorand och handledare måste informeras varför studieplanen 

fastställs utan vederbörandes godkännande samt informeras om att den 

individuella studieplanen är ett styrdokument som måste följas även 

om de inte gett sitt godkännande samt att en doktorand som inte följer 

studieplanen kan få sina resurser indragna.  

o Det som har föregått forceringen ska dokumenteras. Antingen tas ett 

diarienummer ut och dokumentationen arkiveras i KI:s ordinarie arkiv 

eller så laddas dokumentationen upp i ISP-systemet. Det ska av 

dokumentationen framgå vilka samtal som har förts, vilka som har 

närvarat, skälet till att vederbörande inte godkänner, samt 

studierektorns bedömning.  

o Studierektor, eventuellt i samråd med central studierektor och/eller 

vicerektor, avgör hur studieplanen ska formuleras.  

o Prefekten ska informeras. 

 

2. Då doktorand eller handledare inte kan godkänna i systemet av skäl man 

inte kan styra över, t.ex. allvarlig sjukdom. 

Förutsättningar för att forcering får göras:  

o Studierektor måste försäkra sig om att berörd person verkligen inte kan 

godkänna i systemet och ta reda på skälet till detta, t.ex. i samråd med 

institutionens HR. Detta ska sedan dokumenteras och dokumentationen 

ska antingen diarieföras och arkiveras i KI:s ordinarie arkiv eller 

laddas upp som bilaga i ISP-systemet.  
o Prefekten ska informeras. 
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En forcering i ISP-systemet ska göras på följande sätt:  

• Studierektor eller administratör skriver i meddelandeloggen att 

forcering gjorts tillsammans med en hänvisning till aktuell 

dokumentation.  

• Studierektor godkänner studieplanen i stället för handledare och/eller 

doktorand varefter studieplanen går vidare i beslutsflödet. 

 

 

 

§ 12  
Eventuella subanalyser i kommande sammanställning av resultat från 

exit poll 2017 – 2020  

Dnr 1-1076/2020 

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Utvärderingsenheten på 

LIME har fått i uppdrag att göra en sammanställning av resultaten från exit 

poll för åren 2017–2020 på institutionsnivå samt en omfattande rapport på KI-

nivå. Diskussion följer avseende möjliga subanalyser, t.ex. avseende kliniska 

doktorander som deltagit/ej deltagit i forskarskolor och heltidsdoktorander 

som erhållit/ej erhållit KID-medel. 

 

 § 13  
Statistik från 2020 

 

Karin Vågstrand presenterar statistik från 2020. Under 2020 antogs 377 nya 

doktorander vilket är ungefär samma nivå som 2018, och innebär därmed en 

återhämtning från minskningen av antalet nyantagningar i gruppen 

doktorander med anställning vid KI under 2019.  

 

 § 14  
Delprojektet forskarstöd inom projektet ett sammanhållet 

verksamhetsstöd 

 

Ulrica Lundin och Vendela Magnusson informerar om projektet ett 

sammanhållet verksamhetsstöd och delprojektet forskarstöd. Diskussion följer. 

 

 § 15  
Information från vicerektor om aktuella frågor 

 

Robert Harris informerar om aktuella frågor. 

 

 § 16  
Handlingsplan för forskningsanknuten utbildning/utbildningsanknuten 

forskning  

Dnr 1-410/2020 

 

Lena Atterwall och Erika Franzén informerar om pågående arbete. Kommittén 

diskuterar förslaget till handlingsplan och vilka aktiviteter som KFU anser ska 

prioriteras. Handlingsplanen ska nu revideras efter inkomna synpunkter från 

remissinstanserna. Diskussionen fortsätter vid kommitténs internat. 
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 § 17  
Extraärende: Information om forskningspropositionen. 

 

Karin Schmekel informerar om regeringens forskningspolitiska proposition för 

2021, med fokus på de frågor som är viktiga för KI. Diskussion följer, bl.a. 

avseende den föreslagna avsättningen till Vetenskapsrådet för forskarskolor 

för lärare på hälso- och sjukvårdsutbildningar. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Catharina Larsson 
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant (ej närv. §1-7, §9) 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant 

 Nico Dantuma, lärarrepresentant 

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant (ej närv. §13-15)  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant 

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor (ej närv. §1-6) 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S  

Afsar Rahbar, OFR  

 Henry Wölling, Seko 

  

  

Tjänstemän Karin Vågstrand, vikarierande huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

  

Föredragande/medverkande Susanne Iwarsson, koordinator för SWEAH, §7 

 Charlotta Nilsen, tidigare doktorand i SWEAH, §7 

 Gert Helgesson, professor medicinsk etik, §9 

 Philip Malmgren, handläggare, §9 

 Renita Sörensdotter, samordnare lika villkor, §10 

 Ninna Oom, doktorandombud, §10 

 Maria Hagströmer, ordförande styrgruppen för forskarskolan i 

hälsovetenskap, §14 

 Kay Sundberg, forskarskoledirektor, §14 

 Anna-Carin Christoffersson, samordnare, §14 

  

  

Förhinder 
 

Henry Wölling, Seko 
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 § 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Helena Karlström utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-01-28 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Beslut av rektor: Reviderad budget 2021 för verksamhetsplan för strategi 

2030, dnr 1-73/2021 

b) Tillägg till uppdrag att sammanställa resultat från Exit poll 2017–2020 

(subanalyser), dnr 1-1076/2020 

c) Beslut av kommittén för forskning: Reviderad kursplan för kursen 

Ledarskap för forskargruppsledare, dnr 3-5151/2020 

d) Årlig återrapportering från Hälsoinnovatörsskolan, dnr 1-191/2021 

e) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-01-26 

f) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-02-03 

g) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2020-12-22 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

  

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
  

2021:2 Bedömningskriterier och graderingsskala för Forskar-AT 

(justering av viktning), dnr 3-3291/2020 

2021:3 Ny ledamot till styrgruppen för KI - Region Stockholms 

forskarskola inom klinisk psykiatri (Kristoffer Månsson), dnr 

1-119/2021 

  

Ärendena läggs till handlingarna. 
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 § 7  
Eventuell medfinansiering av nationella forskarskolan om åldrande och 

hälsa (SWEAH) 

Dnr 5-16/2021 

 

Susanne Iwarsson och Charlotta Nilsen informerar om forskarskolan. Sedan 

2014 har 85 doktorander, varav 28 från KI, deltagit i skolan. Dispositionstiden 

för finansieringen från Vetenskapsrådet sträcker sig till den 31 december 

2021, och diskussioner pågår nu med flera lärosäten avseende möjligheten att 

delfinansiera skolan. Diskussion följer bl.a. avseende möjligheten att ansöka 

om extern finansiering. Det nämns att skolan är välfungerade och bör fortsätta, 

men att ryggsäck/resebidrag inte är nödvändigt. Beslut om eventuell 

medfinansiering fattas inom ramen för ordinarie budgetprocess, men 

finansiering av skolan finns sedan tidigare med i kommitténs budgetprognos 

från 2022. 

 

 § 8  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om att den nya styrelsen för doktorandsektionen 

nu haft ditt första möte. Aktuella frågor är bl.a. prevention för att undvika 

stress och mental ohälsa, utvecklingssamtal för doktorander, och huruvida 

kunskaper i svenska kommer att bli ett krav för permanent uppehållstillstånd 

framgent. 

 

 § 9  
Handlingsplan för utveckling av etikverksamheten  

Dnr 1-166/2021 

 

Gert Helgesson inbjuder till frågor avseende det utskickade förslaget till 

handlingsplan för utveckling av etikverksamheten. Diskussion följer avseende 

forskarutbildningens behov. 

 

Kommittén for utbildning på forskarnivå beslutar 

att delegera till ordförande att färdigställa och fastställa Handlingsplan för 

utveckling av etikverksamheten inom utbildning på forskarnivå utifrån 

dagens diskussion i kommittén samt efter samråd med Gert Helgesson och 

övriga vicerektorer.  

 

 § 10  
Handlingsplan för integrering av lika villor i KI:s utbildningar 2021–2022 

Dnr 1-1040/2020 

 

Renita Sörensdotter föredrar ärendet. Diskussion följer, bl.a. avseende 

innehållet av lika villkor i introduktionen för nya doktorander. 

 

Kommittén for utbildning på forskarnivå beslutar 
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att delegera till ordförande att färdigställa och fastställa Handlingsplan för 

integrering av lika villor i Karolinska Institutets utbildningar 2021–2022 i 

samråd med vicerektor för utbildning. 

 

 § 11  
Ekonomiskt utfall för forskarutbildningen 2020 (efter årsbokslut)  

 

Eva Gunnarsson informerar i frågan. Utfallet för 2020 var ca 7 mnkr lägre än 

budget. Överskottet återlämnas till Fakultetsnämnden som myndighetskapital. 

 

 

 

§ 12  
Tidsplan inför kommitténs budgetarbete 2022 

Dnr 1-220/2021 

 

Clara Ersson informerar om budgetprocessen för 2022. 

 

 § 13  
Sammanfattning efter kommitténs strategimöte 

 

Robert Harris och Erika Franzén sammanfattar diskussionerna som fördes vid 

kommitténs strategimöte den 24 februari. Kommittén var generellt positiv till 

fortsatt möjlighet till digital medverkan vid disputationer efter covid-19-

pandemin, förutsatt att det finns förutsättningar/teknik för detta. Dock behöver 

formerna diskuteras vidare. Dimensioneringen av antal anslag för 

delfinansiering av doktorander bör kvarstå om det finns ekonomiskt utrymme 

för det. Att arbeta för att det ska finns goda förutsättningar för kliniska 

doktorander bör vara fortsatt prioriterat. 

 

 

 

§ 14  
Tilldelning forskarskolan i hälsovetenskap 

Dnr 3-4059/2020 

 
Erika Franzén anmäler jäv och lämnar rummet. Maria Hagströmer föredrar 

ärendet. Av totalt 78 sökande bedömdes 8 doktorandprojekt inte vara relevanta 

för forskningsområdet. Diskussion följer bl.a. avseende värdet för Region 

Stockholm. Flera projekt avser implementeringsforskning och 

interventionsstudier vilket beaktas vid planeringen av skolans kursutbud. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar med omedelbar justering 

att tilldela 14 sökande medel enligt förslag, samt 

att utse 3 reserver. 

 

 § 15  
Information från vicerektor om aktuella frågor 

 

Robert Harris och Erika Franzén informerar om aktuella frågor. 
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Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Helena Karlström 

 



 

  
Kommittén för utbildning på 
forskarnivå 
Protokoll 2021:3 
Sammanträde 2021-03-25 

 

  

   
Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant 

 Nico Dantuma, lärarrepresentant 

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant 

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S (delv. ej närv. §13, ej närv. §14-19) 

Afsar Rahbar, OFR  

 Henry Wölling, Seko 

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Kia Olsson, handläggare, §7 

 Björn Forslöw, verksamhetscontroller, §9 

 Lars Nordesjö, bibliotekarie, §9 

 Tamara Fenjan, kommunikatör, §9 

 Karin Hägerbro, systemutvecklare, §9  

 Pernilla Witte, handläggare, §9 

 Marcus Emas, IKT-pedagog, §9 

 Christian Edling, samordnare, §9 

 Gunilla Hovén Malinowski, handläggare, §9-10 

 Karin Vågstrand, samordnare, §10 och §13 

 Ninna Oom, doktorandombud, §11 

 Kerstin Lundin, projektledare, §12 

 Karin Dahlman-Wright, professor, §12 

 Jennifer Valcke, projektledare, §14 

 Philip Malmgren, handläggare, §14 

 Viktoria Svensson, samordnare, §15 

 Ayla De Paepe, samordnare, §16 

 Anethe Mansén, samordnare, §16 

 Birgitta Henriques Normark, vicerektor för forskning, §19 

 Jenny Wiklund Pasia, teamledare, §19 

  

Förhinder 
 

Amineh Ghaderi, studentrepresentant 
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 § 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Erika Franzén utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-02-25 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Skrivelse till Utbildningsdepartementet: De höjda kraven för permanent 

uppehållstillstånd i förslaget till ny migrationslag (SOU 2020:54) kan 

försvåra för doktorander och forskare, dnr 1-279/2021 

b) KI:s årsredovisning för 2020, dnr 1-387/2020 

c) KI:s budgetunderlag för 2022–2024 till regeringen, dnr 1-860/2020  

d) Klimatstrategi 2030 för KI, dnr 1-32/2021 

e) Rapport från Sveriges förenade studentkårer: Delays of doctoral 

education due to the corona pandemic, dnr 2-1360/2021 

f) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-02-05 

g) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och 

avancerad nivå 2021-02-11 

h) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-01-28 

  

 Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
  

2021:4 Beslut om förnyelse av avtal om forskarutbildningssamarbete 

mellan KI och NTU, dnr 3-2648/2020 

 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Återrapportering forskar-AT, våren 2021  

Dnr 2-406/2021 

 

Catharina Larsson återrapporterar från vårens utlysning. Det var 17 behöriga 

sökande till 10 platser.  
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 § 8  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om att diskussion pågår med andra lärosäten 

avseende lagförslaget om krav på svenskakunskaper för att erhålla permanent 

uppehållstillstånd. 

 

 § 9  
Webbtillgänglighetsdirektiv och lagen om tillgänglighet till 

digital offentlig service  

Dnr 1-130/2021 

 

Björn Forslöw, Tamara Fenjan, Karin Hägerbro, Pernilla Witte, Marcus Emas 

och Christian Edling informerar om lagstiftningen avseende digital 

tillgänglighet i offentlig sektor. För att utreda hur KI ska implementera kraven 

på tillgänglighet har universitetsdirektören tillsatt en arbetsgrupp. Diskussion 

följer, bl.a. om svårigheten med ”sällananvändare”, och hur 

tillgänglighetsanpassning av avhandlingar kan utföras eller om de kan vara 

undantagna från kraven. 

 

 § 10  
Eventuell justering av regler om spikning av avhandling 

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Under covid-19-pandemin gäller 

en tillfällig rutin för spikning av avhandlingar, som bl.a. innebär att steget där 

en lärarrepresentant godkänner avhandlingen utgår och därmed att ingen 

signering ”må spikas” görs på avhandlingen. Kommittén diskuterar huruvida 

detta steg fyller en viktig funktion eller om reglerna kan ändras permanent så 

att detta utgår även efter covid-19-pandemin. Ett förslag på beslut kommer att 

läggas fram vid ett senare sammanträde. 

 

 § 11  
Doktorandombudets årliga återrapportering – verksamhetsårets 2020 

Dnr 1-314/2021 

 

Ninna Oom rapporterar från 2020 och lyfter ett antal rekommendationer till 

KI, bl.a. föreslås en skarpare formulering i regelverket avseende doktorandens 

rätt till förlängning av anställningstid vid särskilda skäl såsom sjukdom och 

föräldraledighet. Diskussion följer, bl.a. avseende arbetsgivaransvar och att 

doktorander ibland inte vet vem som är deras närmaste chef. 

 

 § 12  
Remissyttrande ”Innovation som drivkraft – från forskning till nytta” 

Dnr 1-118/2021 

 

Kerstin Lundin och Karin Dahlman-Wright informerar i ärendet och 

presenterar delar av det preliminära remissvaret. En synpunkt KI kommer att 
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lyfta är att föreslagna förändringar måste finansieras på annat sätt än genom 

omfördelning av statsanslaget för forskning och forskarutbildning. Diskussion 

följer, bl.a. avseende format och värde av utvärdering och uppföljning. 

 

 § 13  
Bakgrund till beslutet om att avveckla CSTP  

 

Karin Vågstrand informerar i frågan. 

 

 

 

§ 14  
Projektplan för integrering av Agenda 2030 i KI:s utbildningsverksamhet  

Dnr: 1-955/2020 

 

Jennifer Valcke informerar i ärendet. Diskussion följer. Philip Malmgren 

föredrar förslag till beslut. 

 

Kommittén for utbildning på forskarnivå beslutar  

att delegera till ordförande att, i samråd med vicerektor för utbildning, 

färdigställa och fastställa projektplanen för integrering av Agenda 2030 i 

utbildning vid KI utifrån dagens diskussion i kommittén och i samråd med 

projektledare, och  

att delegera till ordförande att besluta om delfinansiering från de särskilt 

avsatta medlen för strategi 2030-uppdraget att utforma en plan för 

pedagogisk utveckling.  

 

 § 15  
Brainstorm om klinisk forskarutbildning 

Dnr 1-403/2021 

 

Robert Harris leder diskussionen. Kommittén diskuterar förutsättningar för 

klinisk forskarutbildning och möjliga åtgärder för att kliniska doktorander ska 

få tid (och förutsägbarhet) för sin forskarutbildning. Kommittén samlas runt 

att prioriterade frågor framgent är att verka för fler platser i de kliniska 

forskarskolorna, att riktlinjer för samverkan kring kliniska doktorander tas 

fram tillsammans med Region Stockholm, och att kliniska doktorander 

påbörjar en forskarutbildning tidigt i arbetslivet. Det nämns vidare bl.a. att en 

modell för ett nytt finansieringsprogram som ersätter forskar-AT behöver tas 

fram i samband med att AT fasas ut, och att ett förslag på beslut om att inrätta 

en ny forskarskola KI-Region Stockholm i klinisk behandlingsforskning 

kommer att läggas fram vid ett senare sammanträde. 

 

 § 16  
Eventuell utökning av antalet internship-platser inom ramen för kursen 

Career skills for scientists 

Dnr 3-1401/2021 

 

Ayla De Paepe informerar i ärendet. Mot bakgrund av det höga söktrycket 

planeras kursen Career Skills for Scientists erbjudas två gånger per år från och 
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med hösten 2021. Flera ledamöter ställer sig positiva till att i samband med 

utökningen av antalet kurstillfällen även finansiera fler praktikplatser inom det 

praktikprogram som är kopplat till kursen. Ett förslag på beslut kommer att 

läggas fram vid ett senare sammanträde. 

 

 § 17  
Sammanträdestider hösten 2021  

 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar med omedelbar justering  

att fastställa följande datum för höstens sammanträden:  

- Torsdag den 2 september kl. 8.30 – 12.00, i anslutning till internat 

- Torsdag den 7 oktober kl. 13.00 – 17.00 

- Måndag den 15 november kl. 13.00 – 17.00 

- Fredag den 17 december kl. 13.00 – 17.00 

 

 § 18  
Information från vicerektor om aktuella frågor  

 

Robert Harris informerar om aktuella frågor.  

 

 § 19  
Internremiss: Rapport från arbetsgruppen för kompetensförsörjning av 

lärare och forskare 

Dnr: 1-1082/2019 

 

Birgitta Henriques Normark informerar om arbetsgruppens förslag avseende 

hur KI kan arbeta med att attrahera, rekrytera och utveckla sina lärare och 

forskare och se till att kompetensförsörjningen relaterar till vårdens och det 

omgivande samhällets behov. Diskussion följer. Birgitta välkomnar synpunkter 

senast den 15:e maj, gärna i ett samlat svar från kommittén. Robert Harris ber 

ledamöterna mejla eventuella synpunkter till Clara Ersson. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Erika Franzén 
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Närvarande  

  

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant (ej närv. §1-12, §14)   

 Nico Dantuma, lärarrepresentant 

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant 

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S  

Carina Eklund, OFR  

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Ayla De Paepe, samordnare, §7 

 Anna Gustafsson, handläggare, §9 

 Anna-Carin Christoffersson, handläggare, §9-10 

 Maria Watter, verksamhetschef UoL, §11 

 Philip Malmgren, handläggare, §11 

 Karin Vågstrand, samordnare, §12 

 Annika Östman Wernerson, vicerektor för utbildning, §14 

 Maya Petrén, samordnare, §14 

  

  

Förhinder 
 

Henry Wölling, Seko 
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 § 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. Carina Eklund 

hälsas välkommen som ny representant för OFR/ST. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Amineh Ghaderi utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-03-25 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Beslut om preliminära budgetramar för fakultetsnämndens statsanslag 

2022, dnr 1-383/2021 

b) Beslut om föreskrifter om andra anställningar än läraranställningar, dnr 

1-38/2020  

c) Beslut om utredning om nyttjande av lärosalar, dnr 1-250/2021  

d) Beslut om uppdrag till KF att bereda förslag om prioritering av 

profilområden inför regeringens nya modell av resursfördelning, dnr  

1-339/2021 

e) Rapport från Universitetskanslersämbetet: Högst efterfrågan på 

forskarutbildade på lärosätena och inom vården  

f) Rapport från Fackförbundet ST och SFS doktorandkommitté om 

forskarstuderandes psykosociala arbetsmiljö: Hur mår doktoranden? 

g) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-03-11 

h) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-03-25 

i) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och 

avancerad nivå 2021-03-18 

j) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-03-15 

k) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-03-09 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
  

2021:5 Handlingsplan för integrering av lika villkor i KI:s 

utbildningar 2021–2022, dnr 1-1040/2020 
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2021:6 Representant till arbetsgrupp med uppdrag att ta fram förslag 

på handlingsplan för KI:s prioriterade risk ”Begränsad 

möjlighet till klinisk forskning” (Erika Franzén), dnr 

1-403/2021  

2021:7 Beslut om ledamot till styrgruppen för forskarskola KI-Region 

Stockholm inom epidemiologi (Cecilia Radkiewicz), dnr  

1-380/2021 

2021:9 Kommittéernas samlade handlingsplan för utveckling av 

etikverksamheten 2021, dnr 1-166/2021  

  

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Utökning av antalet internship-platser inom ramen för kursen Career 

skills for scientists 

Dnr 3-1401/2021 

 

Ayla De Paepe föredrar ärendet.  

 

Kommittén for utbildning på forskarnivå beslutar  

att finansiera 15 extra internship-platser inom ramen för kursen Career skills 

for scientists 2021. 

 

 § 8  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om pågående arbete inom Doktorandsektionen, 

bl.a. avseende planerade seminarier och en ny aktivitet ”fika med studenter”. 

Vidare nämns att kåren slår ihop de två ombudfunktionerna (vilket innebär att 

det framgent finns två student- och doktorandombud).  

 

 § 9  
Årlig återrapportering från Kurs- och programkommittén avseende 

verksamhetsåret 2020 

Dnr 1-17/2021 

 

Anna Gustafsson informerar om Kurs- och programkommitténs (KPK:s) 

arbete under 2020. Totalt genomfördes 233 forskarutbildningskurser under 

året, varav ca 100 fristående kurser med finansiering från KPK. Under 2020 

har flera åtgärder genomförts i syfte att stötta verksamheten under rådande 

pandemi. Kursvärderingarna visar på fortsatt gott resultat överlag trots i 

huvudsak distansundervisning: 95 % av doktoranderna svarade att de skulle 

rekommendera kursen till andra doktorander. Diskussion följer. 
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 § 10  
Ny forskarskola KI-Region Stockholm i klinisk behandlingsforskning 

Dnr 3-4718/2020 

 

Clara Ersson och Erika Franzén föredrar ärendet. Förslag till beslut innebär att 

en femte klinisk KI-Region Stockholm forskarskola inrättas med start 2022. 

Kommittén diskuterade och ställde sig positiva till förslaget på en ny 

forskarskola i klinisk behandlingsforskning vid sammanträdet den 16 

november 2020. Forskningsrådet KI-Region Stockholm fattade den 15 mars 

2021 ett inriktningsbeslut om att delfinansiera skolan (avser lönekompensation 

i form av ett schablonbelopp till kursdeltagarnas klinik under kursperioderna). 

Nästa steg är att forskningsrådet och KFU inom respektive budgetprocess för 

2022 tar ställning till antal platser med lönekompensation respektive 

finansiering av kurser och administration för 2022, samt att en styrgrupp utses. 

Diskussion följer. 

 

Kommittén for utbildning på forskarnivå beslutar  

att inrätta en ny forskarskola KI-Region Stockholm i klinisk 

behandlingsforskning med Institutionen för klinisk forskning och 

utbildning, Södersjukhuset (KI-SÖS) som heminstitution. 

att uppdra till prefekt för KI-SÖS att utlysa uppdraget som ordförande i 

styrgruppen, samt att ett förslag på lämpliga kandidater tas fram. 

att utse Per Svensson till forskarskoledirektor t.o.m. 2023-06-30. I uppdraget 

ingår att i dialog med Erika Franzén ta fram en detaljerad tidsplan för 

arbetet och att planera för utlysning och start av en ny forskarskola 2022, 

samt att senast vid sammanträdet den 15 november återrapportera till KFU 

inför att utlysningen öppnar, och 

att avsätta 542 tkr från kommitténs disponibla medel att användas till 

administrativa kostnader avseende planering och utlysning under 2021. 

 

 § 11  
Aktuella frågor vid pedagogiska enheten för undervisning och lärande 

(UoL) 

 

Maria Watter informerar om UoL:s uppdrag, verksamhet, och 

budgetförutsättningar inför 2022. Vidare informerar Maria om att antalet 

supportärenden till UoL trefaldigats under covid-19-pandemin. Diskussion 

följer.  

 

 § 12  
Statusrapport för åtgärdsplan för säkerställd måluppfyllnad inom 

forskarutbildning  

Dnr 1-365/2020 

 

Ingeborg van der Ploeg informerar om vilka aktiviteter i åtgärdsplanen för 

säkerställd måluppfyllnad som har genomförts och vad som återstår att göra. 

Diskussion följer. 
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 § 13  
Internremiss avseende kompetensförsörjning av lärare och forskare 

Dnr 1-1082/2019 

 

Erika Franzén sammanfattar kommitténs synpunkter (lyfta vid förra 

sammanträdet eller inskickade via mejl), och frågar om det finns ytterligare 

synpunkter. Diskussion följer, bl.a. nämns att det ligger en omfattande 

beredningsprocess bakom varje rekryteringsärende, och att de nya 

beredningskommittéerna riskerar att öka bördan för institutionerna och 

förlänga rekryteringsprocessen. 

 

 § 14  
Aktuella frågor i Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad 

nivå (KU)  

 

Annika Östman Wernerson informerar om aktuella frågor i KU, bl.a. om de 

två nya masterprogrammen i nutritionsvetenskap respektive translationell 

fysiologi och farmakologi, om det nya sexåriga läkarprogrammet, och om 

pågående arbete med att ta fram en ny modell för redovisning av 

utbildningskostnader. Diskussion följer. 

 

 § 15  
Information från vicerektor om aktuella frågor  

 

Robert Harris och Erika Franzén informerar om aktuella frågor.  

 

 § 16  
Diskussion/brainstorm om budget för utbildning på forskarnivå 2022 och 

prognos för 2023 – 2024  

Dnr 1-220/2021 

 

Clara Ersson och Eva Gunnarsson informerar om ordförandes och vice 

ordförandes förslag till budget för utbildning på forskarnivå år 2022, som 

tagits fram inför kommande presentation av planerad verksamhet vid 

fakultetsnämndens sammanträde den 10 juni. Kommitténs kostnader ökar 

markant från år 2023, vilket huvudsakligen beror på att effekten av den 

inställda KID-utlysningen år 2017 upphör. Diskussion följer avseende 

prioriteringar, och bl.a. samlas kommittén runt att antalet utlysta KID-anslag 

behöver minskas framgent, och att de extra KID-medel som utlystes i 2021 års 

utlysning (5 vikta KID-anslag med dubbelt belopp, motsvarande 10 vanliga 

KID-anslag) är att betrakta som en engångssatsning. Vidare konstateras att en 

dialog bör initieras med fakultetsnämnden avseende KFU:s flerårsbudget och 

behovet av att det tas hänsyn till naturliga fluktuationer av kostnader mellan 

åren. 
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Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Amineh Ghaderi 
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant  

 Nico Dantuma, lärarrepresentant  

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant (ej närv. §17-18 och §20) 

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant 

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S (ej närv. §15-18 och §20)   

Carina Eklund, OFR  

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Per Palmgren, adjunkt, §8 

 Karin Vågstrand, samordnare, §8 

 Ninna Oom, Student- och doktorandombud, §8 

 Lise-Lotte Vedin, internationell koordinator, §10-11 

 Paulina Mihailova, handläggare, §10 

 Lotta Lundqvist, internationell koordinator, §11 

 Anna-Carin Christoffersson, handläggare, §12 

 Jan Hillert, ordförande Rekryteringsutskottet, §13 

 Jenny Wiklund Pasia, teamledare, §13 

 Catalina Pacef, jurist HR-avdelningen, §13 

 Carl Savage, projektledare, §14 

 Teresa Sörö, projektledare, §14 

 Philip Malmgren, handläggare, §14-15 

 Anna Gustafsson, handläggare, §16 

  

  

Förhinder 
 

Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Caroline Schagerholm utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-04-27 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Beslut om återgång till campusundervisning från höstterminen 30 augusti 

2021, dnr 3-1912/2021 

b) KI:s remissvar avseende betänkandet Innovation som drivkraft – från 

forskning till nytta, SOU 2020:59, dnr 1-118/2021  

c) Självvärdering av KI:s arbete med breddad rekrytering och deltagande 

2021, dnr 2-567/2020 

d) Uppföljning av KI:s prioriterade risker att hantera 2021, dnr 1-525/2021 

e) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-04-14 

f) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-04-22 

g) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och 

avancerad nivå 2021-04-21 

h) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-05-04  

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:10 Extra antagning till forskarskola KI-Region Stockholm i 

allmänmedicin och primärvård, dnr 3-1923/2021 

2021:11 Antagning till forskarskola KI - Region Stockholm i klinisk 

psykiatri, dnr 3-5407/2020 

2021:12 Uppdrag som facilitator för den obligatoriska 

doktorandintroduktionen (Tülay Lindberg), dnr 1-534/2021 

2021:13 Antagning till forskarskola KI-Region Stockholm i 

epidemiologi, dnr 3-2086/2021 

2021:14 Styrgrupp för KI-Region Stockholm forskarskola i klinisk 

behandlingsforskning, dnr 1-531/2021 
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2021:15 Remissvar – Rapport från arbetsgruppen för 

kompetensförsörjning av lärare och forskare, dnr 1-1082/2019 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om pågående arbete inom Doktorandsektionen, 

bl.a. om planerna på ett ”finish on time”-seminarium som ska organiseras i 

samarbete med KI:s karriärservice. 

  

 § 8  
Resultat från Exit poll 2017–2020  

Dnr 1-1076/2020 

 

Per Palmgren och Karin Vågstrand presenterar valda delar från Exit poll-

rapporten. Det antecknas att rapporten justerats efter utskick av handlingarna 

till kommittén. Nio av 10 av de som svarat på enkäten är nöjda med sin 

forskarutbildning och skulle rekommendera sin huvudhandledare till 

presumtiva doktorander. Doktorander vars huvudhandledare är kvinna är 

något nöjdare. Delrapporter ska distribueras till institutionerna. Diskussion 

följer.  

 

 § 9  
Den obligatoriska doktorandintroduktionen omvandlas till poänggivande 

kurs  
Dnr 3-2184/2021 

 

Ingeborg van der Ploeg föredrar ärendet.  
 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att den obligatoriska doktorandintroduktionen görs om till en poänggivande 

kurs från och med första kurstillfället höstterminen 2021  

 

Kurs- och programkommittén fastställer kursplan och antal poäng enligt 

gängse rutiner inom sin ordinarie delegation från KFU. 

 

 

 

 

§ 10  
Utlysning av medel inom ramen för KI-NIH-programmet i 

neurovetenskap  
Dnr 2-1134/2021 

 

Lise-Lotte Vedin föredrar ärendet. Diskussion följer. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att utlysa två anslag för delfinansiering av doktorand inom ramen för KI-NIH-

programmet i neurovetenskap, 
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att anslaget består av ett schablonbelopp motsvarande ca 75 % av kostnaden 

för en doktorand under 4 år, 

att tillämpa de kriterier som används inom KID för bedömning av projekten, 

inklusive det KI-NIH-specifika kriteriet ”Coherency between the proposed 

KI and NIH substudies”, 

att tillämpa viktning x 1 för alla kriterier utom ”Projektets lämplighet som 

doktorandprojekt” som viktas x 2, 

att tillämpa principen att projekt som bedömts med lägre poäng än 3,0 i 

genomsnittligt medelvärde inte skall vara aktuellt för finansiering, 

att tillstyrka den föreslagna utlysningsperioden 15 juni – 21 september, 

att delegera till ordförande att utse bedömare, och 

att förklara besluten omedelbart justerade. 

 

 § 11  
Justering av föreskrifter för tillstyrkanden med Letter of Commitment  

Dnr 1-526/2021 

 

Lotta Lundqvist föredrar ärendet. Förslaget innebär bl.a. att paragraf 5 i 

tidigare föreskrifter utgår (avseende att sökande skulle vara villiga att teckna 

generella avtal för dubbel/multipel/gemensam examen med KI).  

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att fastställa Föreskrifter för tillstyrkanden med Letter of Commitment av 

Marie Sklodowska Curie Actions Doctoral Networks-samarbeten som 

leder till en gemensam/dubbel/multipel examen, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 § 12  
Årlig återrapportering från Kurs- och programkommittén avseende KI:s 

forskarutbildningsprogram  

Dnr 1-468/2021 

 

Ingeborg van der Ploeg och Anna-Carin Christofferson presenterar valda delar 

från den årliga rapporten. KI:s forskarutbildningsprogram bedriver en 

värdefull och välfungerande verksamhet. Under året har kollegial granskning 

och utbyte av ”best practice”/erfarenheter programmen emellan tillämpats i 

större utsträckning, vilket fallit väl ut. Diskussion följer. 

 

 § 13  
Revidering av anställningsordningen 

Dnr 1-337/2021 

 

Jan Hillert informerar om föreslagna revideringar av anställningsordningen, 

bl.a. i syfte att säkra lärarkapaciteten/tillgodose utbildningens behov. 

Diskussion följer, och kommittén ställer sig bakom förslagen. 
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 § 14  
Projektplan för arbetet med att ta fram en pedagogisk plan 

Dnr 1-913/2020 

 

Carl Savage och Teresa Sörö informerar om förslaget på projektplan och 

pågående arbete med att ta fram en plan för pedagogisk utveckling. 

Diskussion följer. Ordförande tackar för väl utfört arbete och kommittén ser 

fram emot nästa avrapportering.  

 

 § 15  
Nyttjande av medel för strategi 2030-uppdraget att utforma en 

pedagogisk plan 

Dnr 1-913/2020 

 

Erika Franzén föredrar ärendet. Både KFU och KU föreslås fatta motsvarande 

beslut om hur de kvarvarande medlen för arbetet med pedagogisk plan ska 

disponeras/fördelas mellan kommittéerna. I linje med strategi 2030 och den 

pedagogiska plan som är under framtagning föreslås kommitténs andel av 

medlen användas till att stimulera pedagogisk utveckling inom 

forskarutbildningskurser genom att finansiera pedagogiska ambassadörer och 

uppstart av ett pedagogiskt nätverk inom forskarutbildning med stöd av UoL. 

Diskussion följer. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att 1 000 tkr respektive 500 tkr av de under 2021 särskilt avsatta medlen för 

att utforma en pedagogisk plan disponeras av KU respektive KFU, och 

att delegera till ordförande att i samråd med vice ordförande besluta om de 

500 tkr som KFU disponerar. 

 

Besluten gäller under förutsättning att KU fattar motsvarande beslut 

angående fördelningen mellan kommittéerna. 

 

 § 16  
Tillträde till forskarutbildningskurser 

Dnr 3-2039/2021 

 

Anna Gustafsson föredrar ärendet. Förslag till beslut innebär att endast 

doktorander och disputerade kan antas till forskarutbildningskurser vid KI, 

och betyder att kraven för antagning till forskarutbildningskurser inte är lägre 

än för antagning till forskarutbildning eller till de kliniska forskarskolorna. 

Diskussion följer. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att enbart doktorander och disputerade kan antas till forskarutbildningskurser 

vid KI. 

 

Beslutet gäller från och med antagning till kurser vårterminen 2022. 
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 § 17  
Pågående översyn av processerna för utbetalning av anslag för 

delfinansiering av doktorander 

 

Clara Ersson och Eva Gunnarsson informerar om bakgrunden. Målsättningen 

med översynen är att erhålla säkrare budgetprognoser och en mer 

resurseffektiv och konsekvent administration av doktorandfinansierings-

programmen. Diskussion följer. 

 

 § 18  
Preliminär budget för utbildning på forskarnivå 2022 och prognos för 

2023 – 2024  

Dnr 1-220/2021 

 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att delegera till ordförande att i samråd med vice ordförande färdigställa och 

fastställa preliminär budget för utbildning på forskarnivå 2022 inför 

diskussion i fakultetsnämnden den 10 juni, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 § 19  
Resebidrag för forskningsvistelser för doktorander  

Dnr 2-33/2021 

 

Kent Jardemark föredrar ärendet. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att tilldela resebidrag enligt förslag, och  

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 § 20  
Information från vicerektor om aktuella frågor  

 
Robert Harris och Erika Franzén informerar om aktuella frågor.  

 

Vid protokollet 

 

 

Clara Ersson  

 
 

Justeras 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 
 

Justeras 

 

 

Caroline Schagerholm  
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant (närv. §5-14)  

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant  

 Nico Dantuma, lärarrepresentant  

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant  

 Valeria Messina, studentrepresentant 

  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor (närv. §5-14) 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Carina Eklund, OFR  

  

  

Tjänstemän Karin Vågstrand, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

  

Föredragande/medverkande Stina Jaensson, miljösamordnare, §8 

 Hanna Karlsson, ordförande rådet för miljö och hållbar 

utveckling, §8 

 Terese Stenfors, professor, §9 

 Per Palmgren, adjunkt, §9 

 Kia Olsson, handläggare, §9 

 Ruket Negasi, handläggare, §11 

 Gunilla Hovén Malinowski, handläggare, §11 

  

  

Förhinder Caroline Schagerholm, studentrepresentant  

 Virpi Töhönen, Saco-S  

Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Nico Dantuma utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-05-24 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Preliminär budget för KFU (inför fakultetsnämndens sammanträde 10 

juni 2021), dnr 1-220/2021 

b) UKÄ-rapport: Coronapandemins konsekvenser på forskningen, reg nr 

51-00435-20, samt KI:s resultat avseende de två forskarutbildnings-

frågorna 

c) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-05-19 

d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-05-24 

e) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-06-08  

f) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-04-19 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

  

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:8 Reviderad uppdragsbeskrivning för Enheten för utvärdering 

(EVAL) gällande kurs- och aktivitetsvärderingar, dnr 1-

395/2021 

2021:16 Uppdragsbeskrivning för administratör för doktorand-

introduktionen, dnr 1-537/2021 

2021:17 Ledamot i Kurs- och programkommittén (Anna Sidorchuk), 

dnr 1-550/2021 

2021:18 Vetenskaplig koordinator inom KI-NIH-programmet (André 

Fisahn), dnr 5-54/2021 

2021:19 Fastställande av anvisningar rörande kurskravet i människans 

biologi/fysiologi och/eller sjukdomslära för doktorander, dnr 

1-586/2021 

2021:20 Ledamot till styrgrupp för KI - Region Stockholm forskarskola 

i klinisk behandlingsforskning (Ulrica Nilsson), dnr 1-

531/2021 
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2021:21 Antagning till nationell forskarskola i klinisk och translationell 

cancerforskning (NatiOn), dnr 3-2657/2021 

2021:23 Fastställande av projektplan för framtagning av pedagogisk 

plan, dnr 1-913/2020 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om pågående arbete inom Doktorandsektionen, 

bl.a. har en digital fika med kliniska doktorander organiserats i syfte att 

inhämta synpunkter och en uppföljande enkät om doktoranders mentala hälsa 

har skickats ut. Kåren återkommer i båda frågorna till hösten. 

 

 § 8  
Internremiss: Handlingsplan miljö och klimat 2021–2024 

Dnr 1-607/2021 

 

Stina Jaensson informerar om bakgrunden. Diskussion följer, bl.a. konstateras 

att aktiviteten om generiska lärandemål för forskarutbildningskurser ska 

formuleras om något.  

 

 § 9  
Resultat från utvärdering av kliniska forskartjänster och forskar-AT 

Dnr 1-801/2020 

 

Terese Stenfors sammanfattar resultaten från utvärderingen av forskar-AT. En 

mycket stor andel av respondenterna var kliniskt yrkesverksamma (90 %), 

forskar (90 %) och undervisar (exempelvis undervisar 62 % på kurser på 

grund- eller avancerad nivå). Vidare anser 94 % av respondenterna att det är 

viktigt eller mycket viktigt att programmet finns kvar. Diskussion följer, bl.a. 

konstateras att det vore intressant att göra ytterligare analyser av forskar-AT-

resultaten i en mer senior subgrupp, exempelvis gruppen disputerade som 

erhållit läkarlegitimation.  

 

 § 10  
Utseende av granskare av etik i samband med disputationsansökan 

Dnr 1-578/2021 

 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar  

att utse Erik Sundström till granskare av etik i samband med 

disputationsansökan fr.o.m. 2021-07-01 t.o.m. 2023-06-30, och  

att förklara beslutet omedelbart justerat.  

 

För uppdraget utgår ersättning till institution i enlighet med Föreskrifter om 

ersättningar för särskilda uppdrag vid Karolinska Institutet. 
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 § 11  
Digital medverkan vid disputationer 

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Diskussion följer avseende om 

det bör vara rekommenderat eller obligatoriskt att webbsända disputationer, 

samt huruvida opponent och betygsnämndsledamöter bör kunna medverka 

digitalt även efter pandemin. Bland annat lyfts att möjlighet till digital 

medverkan ökar tillgängligheten för opponenter från andra delar av världen. 

Flera ledamöter är dock oroliga för den digitala utrustningen i KI:s lokaler, 

och det konstateras att digitalisering av KI:s lokaler bör vara en prioriterad 

fråga för ledningen. 

 

 § 12  
Applikation för uppföljning av forskarutbildning i verksamhets-

informationssystemet (VIS) 

 

Karin Vågstrand informerar om utvecklingen av en ny applikation i VIS för 

uppföljning av forskarutbildningen, och demonstrerar hur första rapporten 

avseende doktorandernas progress ser ut som lanseras den 24 juni. 

 

 

 

 

§ 13  
Information från vicerektor om aktuella frågor  

 

Robert Harris, Erika Franzén och Clara Ersson informerar om aktuella frågor. 

 

 § 14  
Brainstorm om förutsättningar för obligatorisk högskolepedagogisk 

utbildning för doktorander som ska undervisa 

Dnr 1-606/2021 

 

Ingeborg van der Ploeg informerar om bakgrunden. För närvarande finns inte 

lärarkapacitet för att införa en obligatorisk högskolepedagogisk kurs för 

samtliga doktorander som ska undervisa. Diskussion följer, och kommittén 

samlas runt att en webbmodul om lärande och undervisning bör utvecklas att 

ingå i den obligatoriska introduktionen för nya doktorander.  

 

 

Vid protokollet 

 

 

Clara Ersson  
 

 

Justeras 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 
 

 

 

 

Justeras 

 

 

Nico Dantuma  
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant (delv närv. §7, närv. §8-16) 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant  

 Nico Dantuma, lärarrepresentant  

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant  

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor (närv. §6-16) 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Virpi Töhönen, Saco-S  

Carina Eklund, OFR  

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Birgitta Henriques Normark, vicerektor för forskning, §7 

 Charlotta Lindquist, samordnare, §7 

 Maria Niemi, samordnare hållbar utveckling, §8 

 Karin Vågstrand, samordnare, §10-13 

  

  

  

Förhinder Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Lennart Brodin utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-06-21 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Rapport: Utvärdering av forskar-AT för de respondenter som har 

disputerat samt erhållit läkarlegitimation: en subanalys av tidigare 

rapport, dnr 1-801/2020 

b) Beslut av konsistoriet: Lokalförsörjningsplan 2021–2024, dnr 2-

1380/2021  

c) Rektorsbeslut: Konsortiumavtal med Nordoc, Nordic Doctoral Training 

in Health Sciences, dnr 5-55/2021 

d) Rektorsbeslut: Etablering av Health Emergency and Pandemic Science 

Center, dnr 1-602/2021  

e) Rektorsbeslut: Inrättande av en task force för uppbyggnad av Health 

Emergency and Pandemic Science Center, dnr 1-650/2021 

f) Beslut av SACO:s styrelse vid KI: Utseende av adjungerad ledamot och 

suppleant till KFU (Virpi Töhönen och Björn Andersson) 

g) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-06-10 

h) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-06-21 

i) Protokoll från sammanträden i utbildning på grundnivå och avancerad 

nivå 2021-05-18 och 2021-06-22 

j) Protokoll från sammanträden i forskningsrådet 2021-06-23 och 2021-08-

23 

k) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-06-18 

  

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:22 Antagning till Swedish INterdisciplinary Graduate School in 

register-based research – SINGS, dnr 3-1689/2021 

https://medarbetare.ki.se/media/122375/download
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2021:24 Utseende av ledamöter till disputationskommittén (Agneta 

Åkesson och Per-Arne Lönnqvist) 

2021:25 Utseende av ledamot till kurs- och programkommittén 

(Gabrielle Paulsson-Berne), dnr 1-630/2021 

2021:26 Utlysning av uppdrag som pedagogiska ambassadörer inom 

forskarutbildning, dnr 1-631/2021 

2021:27 Extra antagning till KI-Region Stockholm forskarskola i 

allmänmedicin och primärvård, dnr 3-2732/2021 

2021:28 Utseende av referens- och bedömargrupp för utlysningen av 

uppdrag som pedagogiska ambassadörer, dnr 1-640/2021 

2021:29 Uppdrag och finansiering av subanalys av resultat från 

forskar-AT-utvärdering, dnr 1-801/2020 

  

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Aktuella frågor i Kommittén för forskning (KF) 

 

Birgitta Henriques Normark informerar om aktuella frågor i KF, bl.a. om en 

ny nationell modell för resursfördelning av statsanslaget för forskning som 

bygger på att lärosätena själva definierar profilområden som bedöms av 

sakkunniga inför att regeringen ska fördela resurser, och vilka överväganden 

som gjorts under arbetet med att ta fram ett förslag på fem profilområden för 

KI. Diskussion följer. Det nämns att det i nuläget är osäkert om den nya 

resursfördelningsmodellen kan implementeras på nationell nivå redan år 2023 

som tidigare aviserat av regeringen. 

 

 § 8  
Återrapportering hållbar utveckling inom utbildning på forskarnivå 2021 

Dnr 1-729/2021 

 

Maria Niemi informerar om arbetet för hållbar utveckling under 2021, bl.a. 

om den webbkurs om de globala målen som nyligen inkorporerats i den 

obligatoriska introduktionen för nya doktorander.  

 

 § 9  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina och Amineh Ghaderi informerar bl.a. om pågående 

diskussioner avseende förändringar i utlänningslagen som innebär att det blir 

svårare att få permanent uppehållstillstånd efter en forskarutbildning, och att 

stressade och oroliga doktorander hör av sig till doktorandsektionen. 

Diskussion följer. Det nämns att den nya lagen utöver att drabba individer och 

motverka att kompetens behålls i landet även kan drabba Sveriges och KI:s 

attraktionskraft framgent.  
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 § 10  
Sammanfattning av diskussion vid kommitténs internat 

 

Robert Harris rekapitulerar gårdagens strategidiskussion avseende pedagogisk 

plan, alternativ till forskar-AT, förlängning av forskarutbildning och vad vi 

lärt oss under pandemin.  

Avseende pedagogisk plan nämndes bl.a. att en lärandekultur bör genomsyra 

även forskning/ledarskap.  

Avseende alternativ till forskar-AT samlades kommittén runt att det finns 

behov av forskar-AT eller ett alternativt program med liknande syfte/roll. 

Kommittén ansåg att nuvarande syfte i stort bra är bra, och det nämndes bl.a. 

att det är viktigt med en forskarutbildning tidigt i karriären, och att det är 

önskvärt med bredd i forskningen (inte begränsa till enbart klinisk forskning). 

Vidare diskuterades möjligheten att inkludera studenter alternativt genomföra 

en annan satsning på studenter.  

Avseende förlängning av forskarutbildning nämndes bl.a. att förlängning av 

forskarutbildningen efter 4 år normalt sker i samförstånd, och kan ligga i både 

doktorandens och handledarens intresse. Vidare diskuterades 

publikationskravet som en orsak till att forskarutbildningen drar ut på tiden 

och att vetenskapliga artiklar inte nödvändigtvis innebär kvalitet i 

utbildningen. Idag finns inget försörjningskrav efter 4 år, och kommittén 

samlades kring att det inte finns något behov av, eller att det skulle vara 

praktiskt genomförbart, att införa krav på försörjning efter 4 år. 

 

 § 11  
Avskaffande av ”må spikas”-signatur på avhandlingar 

Dnr 1-725/2021 

 

Karin Vågstrand föredrar ärendet. ”Må spikas”-rutinen (steget där en 

lärarrepresentant godkänner och signerar avhandlingen) är inte längre en 

nödvändig kontrollstation. Ett permanent avskaffande förenklar 

disputationsprocessen för doktoranderna och minskar administrationen.  

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att steget i disputationsprocessen då en fakultetsrepresentant kontrollerar 

doktors- eller licentiatavhandlingen för att därefter signera ”må spikas” 

avskaffas.  

 

(Beslutet gäller med omedelbar verkan vilket innebär att denna del av 

spikningsrutinen inte kommer att återställas då övriga rutiner återgår till 

ordinarie regler efter pandemin) 
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 § 12  
Digitala disputationer: Webbsändningar 

Dnr 1-735/2021 

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Som en konsekvens av 

Folkhälsomyndighetens rekommendationer har det varit obligatoriskt att 

webbsända disputationer under pandemin för att möjliggöra medverkan från 

åhörare utan att riskera smittspridning. Diskussion följer avseende hur 

webbsändningar bör hanteras framgent och vad en webbsändning innebär. 

Kommittén samlas runt att det framöver bör återgå till att vara frivilligt att 

webbsända disputationer, men att det bör finnas begränsningar i hur detta görs, 

t.ex. endast i form av ”webinar”. 

 

 § 13  
Digitala disputationer: Distansmedverkan av disputationens aktörer 

Dnr 1-735/2021 

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Under covid-19-pandemin har 

det varit tillåtet för disputationens aktörer (betygsnämndsledamöter, opponent, 

doktorand och disputationsordförande) att delta vid disputationen på distans 

efter anmälan till disputationskommittén. Diskussion följer avseende huruvida 

detta bör tillåtas även efter pandemin. Fördelar som nämns är bl.a. att det ökar 

chansen att få internationella ledamöter/opponenter att tacka ja, och positiv 

miljöpåverkan genom färre långa resor. En nackdel är att disputationen måste 

avbrytas om disputationens kvalitet påverkas på grund av problem med 

tekniken. Kommittén samlas runt att reglerna bör ändras så att betygsnämnd 

och opponent får delta på distans, men att budskapet ska vara att det är att 

föredra att samtliga aktörer är på plats. Beslut i ärendet fattas vid kommande 

sammanträde. 

 

 § 14  
Kommitténs ekonomiska läge efter andra kvartalet 2021 

 

Eva Gunnarsson informerar kortfattat om kommitténs ekonomiska läge. 

Sammanfattningsvis stämmer kostnaderna väl överens med budget efter andra 

kvartalet.  

 

 

 

§ 15  
Budget för utbildning på forskarnivå 2022 och prognos för 2023 – 2024  

Dnr 1-220/2021  

 

Clara Ersson informerar om tre mindre justeringar som gjorts i utkastet till 

budget sedan kommitténs sammanträde den 24:e maj. Det nämns att KFU i 

budgeten även bör ta höjd för ett internat inför starten av den nya KI-Region 

forskarskolan i behandlingsforskning 2022.  
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 § 16  
Information från vicerektor om aktuella frågor  

 

Robert Harris och Erika Franzén informerar i aktuella frågor. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Lennart Brodin 
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Erika Franzén, ordförande 

(med rösträtt) Catharina Larsson, lärarrepresentant 
 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant 

 Lennart Brodin, lärarrepresentant (delvis närv. §13) 

 Nico Dantuma, lärarrepresentant  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant  

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Björn Andersson, Saco-S  

Carina Eklund, OFR  

 Henry Wölling, Seko 

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Annika Östman Wernerson, vicerektor för utbildning, §7 

 Malin Öhrman, handläggare, §7 

 Maria Bengtsson, verksamhetscontroller, §7 

 Evelina Enochsson, konsult, §9-10 

 Rikard Becker, fastighetsdirektör, §9-10 

 Matti Nikkola, ledamot i lärandemiljörådet (för 

forskarutbildningen), §9-10 

 Indu Motwani, handläggare, §11 

 Paulina Mihailova, handläggare, §11-12 

 Catharina Rehn, bibliotekarie, §13 

 Marie-Louice Isacson, avdelningschef, §14 

 Magnus Johansson, kvalitetssamordnare, §15 

 Karin Vågstrand, samordnare, §15-16, §21  

 

 

Antonio Rothfuchs, koordinator sommarskola 

grundutbildningsstudenter, §17 

 Gerald McInerney, koordinator sommarforskarskola 

gymnasieelever, §17 

 Viktoria Svensson, samordnare, §21 

  

  

Förhinder Robert Harris, vicerektor  

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Vicerektor har förhinder vid dagens sammanträde, varför vice ordförande i 

KFU Erika Franzén träder in som ordförande. Erika hälsar välkommen och 

förklarar mötet öppnat.  

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Valeria Messina utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-09-02 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Forsknings-, utbildnings- och utvecklingsstrategi för Region Stockholm 

2021-2024, dnr: RS 2019-0750 

b) Skrivelse (från Sveriges universitets och högskoleförbund, SUHF) till 

Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet, Näringsdepartementet 

och Finansdepartementet rörande nya krav för att få permanent 

uppehållstillstånd, dnr SU-850-0051-21 

c) Rektorsbeslut: Budget 2022 för verksamhetsplan för Strategi 2030, dnr 

1-768/2021 

d) Delrapportering (statusrapport) avseende handlingsplan för utveckling av 

etikverksamheten, inlämnad till rektor 2021-09-13, dnr 1-166/2021 

e) Kommittén för forskning (ordförandebeslut 2021:59): Utseende av 

styrgrupp för nätverk för kvinnliga forskare verksamma vid KI, dnr 1-

492/2021 

f) Kommitténs tentativa ”ärendelista” 2021 (internt arbets- 

och planeringsdokument, uppdateras fortlöpande)  

g) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-09-01 

h) Protokoll från sammanträde i utbildning på grundnivå och avancerad 

nivå 2021-09-01 

i) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-08-26 

j) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-09-08 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 
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 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:30 Finansiering av bibliometrisk analys av publikationer i 

doktorandernas avhandlingar, dnr 1-764/2021 

2021:31 Utseende av ordförande för styrgruppen för KI-Region 

Stockholm forskarskola i allmänmedicin och primärvård 

(Johan Ärnlöv), dnr 1-752/2021 

2021:32 Beviljande att behålla utbetalda CSTP-medel för att slutföra 

påbörjat forskningsarbete, dnr 2-3935/2021 

2021:34 Förlängd dispositionstid/resetid för KI:s resebidrag för 

forskningsvistelser för doktorander, dnr 2-4171/2021 

  

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Eventuell ny forskningsintroduktion för studenter på nybörjarprogram 

(Grufo) 

 

Malin Öhrman informerar om bakgrunden. Annika Östman Wernerson 

återrapporterar från motsvarande diskussion i KU. I korthet är förslaget att 

Grufo skulle organiseras som en aktivitetsserie på svenska från termin 3 och 

framåt. Främsta syftet skulle vara att stimulera intresset för forskning. Breddat 

deltagande samt interprofessionellt lärande nämns som viktiga aspekter. 

Diskussion följer, bl.a. om att något praktiskt moment där studenterna träffar 

forskare/doktorander såsom t.ex. auskultation eller ”skugga en doktorand” bör 

ingå, och att svenskspråkighet inte skulle behöva vara ett krav i ett sådant 

sammanhang. Vidare nämns att ett naturligt nästa steg efter Grufo kan vara att 

söka till den befintliga sommarforskarskolan för grundutbildningsstudenter. 

Det föreslås att en arbetsgrupp inrättas som kan ta fram ett mer konkret förslag 

inför beslut/ställningstagande av kommittéerna.  

 

 § 8  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar bl.a. om att det varit mycket stort intresse för 

workshopen om tidsplanering för doktorander (”Finish on time”) och föreslår 

att hon kan informera mer om det vid nästa sammanträde. Vidare nämns att 

det inkommer frågor till Doktorandsektionen om vad som gäller vid byte av 

handledare och att det diskuteras om information/riktlinjer kan publiceras på 

webben. Diskussion följer. 
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 § 9  
Utredning kring nyttjande av lärosalar 

Dnr 1-250/2021 

 

Evelina Enochsson presenterar resultaten från utredningen. Flera lokaler har 

låg nyttjandegrad, och för att effektivisera lokalbeståndet rekommenderas KI 

utvärdera vilka lokaler med lågt nyttjande som kan tas bort (med fokus på 

lokaler i Flemingsberg), se över vilka lokaler som skulle kunna göras om till 

mer eftertraktade kategorier av lokaler, och införa ”tids-slottar” för de 

bokningsbara lokalerna. Diskussion följer.  

 

 § 10  
Forskarutbildningens behov av bokningsbara utbildningslokaler 

 

Kent Jardemark informerar om AV-teknik för hybridundervisning och 

presenterar ett antal diskussionsfrågor. Diskussion följer, bl.a. om att digitala 

disputationer och nya sätt att undervisa ställer nya krav på lokalerna och att 

förändringar i lokalbeståndet på Karolinska Universitetssjukhuset kan komma 

att öka behovet av mindre lokaler på KI.  

 

 § 11  
Tilldelning av KID-medel för delfinansiering av doktorander 2021 

Dnr 2-3913/2020  

 

Catharina Larsson anmäler jäv och lämnar rummet. Nico Dantuma föredrar 

ärendet. Det var 310 behöriga sökande till 70 anslag, vilket är förhållandevis 

högt. Av de som föreslås tilldelas medel är 38 män och 32 kvinnor 

(beviljandefrekvensen för män är 29% och för kvinnor 18%). Diskussion 

följer, och det konstateras att en fördjupad analys av tilldelningsfrekvensen 

ska göras. Kommittén återkommer till frågan vid ett kommande sammanträde. 

 

KFU beslutar 

att tilldela 70 sökande KID-medel, 

att tilldela 5 av de 70 sökande det större schablonbeloppet/anslaget för högst 

rankade nya huvudhandledare som disputerat de senaste 10 åren, och 

att utse 2 rangordnade reserver enligt förslag, samt 

att förklara besluten omedelbart justerade. 

 

 § 12  
Förslag till fakultetsnämnden om utlysning av KID-medel för 

delfinansiering av doktorander 2022 

Dnr 2-4217/2021 

 

Paulina Mihailova föredrar ärendet. Diskussion följer. Fakultetsnämnden har 

historiskt beslutat om dimensionering av KID eftersom kostnaden sträcker sig 

över flera år. Karin Schmekel nämner att diskussioner har inletts avseende hur 

kommittéerna ska arbeta med budgetramar framgent. 
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KFU beslutar 

att föreslå till fakultetsnämnden att besluta att 65 anslag för delfinansiering av 

doktorand i form av KID-medel utlyses under 2022, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 § 13  
Bibliometrisk analys av publikationer i doktorandernas avhandlingar 

Dnr 1-764/2021 

 

Catharina Rehn presenterar resultat från en bibliometrisk analys av KI:s 

doktorsavhandlingar från 2011 till 2020. I snitt hade varje avhandling 4 

delarbeten, och cirka 70 % av delarbetena var publicerade eller accepterade 

för publikation vid disputationstillfället. Medelvärdet för citeringar är lägre för 

arbeten som ingår i en avhandling och denna skillnad har ökat de senaste åren, 

vilket sannolikt beror på att avhandlingar innehåller färre av den lilla gruppen 

arbeten med mycket hög citering, och att multicenterstudier (som ofta är 

högciterade) har ökat både globalt och på KI de senaste åren men att sådana 

arbeten sällan ingår i avhandlingar. Det totala antalet artiklar producerade vid 

KI har ökat över tid, vilket innebär att andelen arbeten som ingår i en 

avhandling har sjunkit även om antalet varit konstant. Diskussion följer. 

 

 § 14  
Organisation för hållbar utveckling inom universitetsförvaltningen  
 

Marie-Louice Isacson informerar om att en ny enhet för hållbar utveckling och 

lika villkor inrättas vid avdelningen fakultetskansliet och internationella 

relationer. En tidsbegränsad tjänst eller uppdrag finansierat med strategi 2030-

medel kommer att förstärka enheten under 2022, och uppdragen som 

samordnare för hållbar utveckling för de tre kommittéerna förlängs inte när de 

går ut vid årsskiftet. 

 

 § 15  
Regelbunden granskning av forskarutbildning inom ramen för det 

systematiska kvalitetsarbetet, inledande diskussion 

 

Magnus Johansson informerar om bakgrunden. En av de brister som UKÄ 

identifierade vid granskningen av KI:s kvalitetssäkringsarbete 2019 är att det 

saknas en regelbunden djupgående granskning av kvaliteten och 

kvalitetsutvecklingen i utbildningen, vilket KI måste åtgärda och redovisa till 

UKÄ. Karin Vågstrand presenterar en skiss på upplägg av en regelbunden 

granskning av forskarutbildningen som dockar in i befintliga processer såsom 

institutionernas exit poll-rapporter. Diskussion följer. Vikten av att en sådan 

utvärderingen måste vara till nytta för KI (vara värt tiden), och att 

utvärderingen dockar in i befintliga processer såsom KFU:s mandatperiod, 

studierektorsmöten och studierektorssamtal lyfts.  
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 § 16  
Digitala disputationer  

Dnr 1-735/2021 

 

Karin Vågstrand föredrar ärendet. Diskussion följer avseende att innebörden 

av formuleringen ”doktorandens intresse” inte enbart handlar om 

doktorandens önskemål utan att en bedömning bör göras utifrån forskningens 

innehåll. En mindre förändring föreslås jämfört med utskickat beslutsunderlag 

(att de som disputerar före 1 januari 2022 får delta på distans utan att 

synnerliga skäl förekommer).  

 

KFU beslutar med ovanstående justering:  

att betygsnämndsledamöter och opponent får delta på distans via digitala 

lösningar vid KI:s disputationer och licentiatseminarier, under 

förutsättning att disputationen/ licentiatseminariet kan genomföras med 

god kvalitet.  

att respondent och disputationsordförande inte får delta på distans, men att 

undantag kan göras vid synnerliga skäl (t.ex. pågående pandemi) efter 

godkännande av disputationskommittén.  

att det är tillåtet att möjliggöra för åhörare att ta del av disputationen på 

distans under förutsättning att det ligger i doktorandens intresse.  

att dessa beslut gäller med omedelbar verkan, med följande undantag:  

• För de som redan kommunicerat att åhörare kan delta digitalt ska 

genomföra disputationen/licentiatseminariet enligt ursprunglig plan.  

• För de som disputerar före 1 januari 2022 gäller att respondent och 

disputationsordförande får delta på distans utan att synnerliga skäl 

förekommer. 

 

 § 17  
Årlig återrapportering från KI:s sommarforskarskolor 

Dnr 1-838/2021 och 1-849/2021 

 

Gerald McInerney nämner att sommarskolan med biomedicinsk inriktning för 

gymnasieelever och piloten inom beräkningsbiologi och bioinformatik för 

gymnasieelever ställdes in i år p.g.a. covid-19-pandemin men planeras att 

utlysas nästa år. Antonio Rothfuchs informerar om att KI:s sommarskola i 

medicinsk forskning för grundutbildningsstudenter genomförts trots pandemin 

men att endast 30 studenter deltog p.g.a. avhopp. Studenter från sex 

utbildningsprogram deltog, varav de flesta från läkar- eller 

biomedicinprogrammet. Diskussion följer. 
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§ 18  
Budget och resursfördelning för utbildning på forskarnivå 2022 

Dnr 1-220/2021 

 

Clara Ersson och Eva Gunnarsson föredrar ärendet. 

 

KFU beslutar  

att fastställa kommitténs budget och resursfördelning för 2022, och 

att delegera till vicerektor att besluta om smärre justeringar. 

 

Beslutet gäller under försättning att fakultetsnämnden fattar erforderliga 

beslut vid sammanträdet den 27 oktober 2021. 

 

 § 19  
Uppdrag och finansiering för utveckling av högskolepedagogisk 

webbmodul till den obligatoriska introduktionen för nya doktorander 

Dnr 1-850/2021 

 

Ingeborg van der Ploeg föredrar ärendet. Diskussion följer. 

 

KFU beslutar 

att uppdra till Per Palmgren, LIME, att utveckla en högskolepedagogisk 

webbmodul till den obligatoriska introduktionen för nya doktorander i 

dialog med central studierektor Ingeborg van der Ploeg och ordförande i 

Kurs- och programkommittén Erika Franzén, och 

att avsätta 28 500 kr för uppdraget. 

 

Kurs- och programkommittén (KPK) fastställer kursplan för introduktionen 

för nya doktorander och antal poäng enligt gängse rutiner inom sin ordinarie 

delegation från KFU. 

 

 

 

§ 20  
Information från ordförande om aktuella frågor  

 

Erika Franzén och Clara Ersson informerar om aktuella frågor.  

 

 § 21  
Handlingsplan för risken ”Begränsade möjligheter till klinisk forskning” 

inkl. delrisken ”Saknas tid för forskning och forskarutbildning” 

Dnr 1-403/2021 

 

Viktoria Svensson informerar om bakgrunden. Inom ramen för arbetet med 

handlingsplanen diskuteras ett antal åtgärder som berör tid för 

forskarutbildning. Diskussion följer avseende syfte för och innehåll i 

eventuella riktlinjer för samverkan om doktorander vars forskarutbildning 

finansieras av regionen. Viktiga frågor är bl.a. finansieringsansvaret när en 

doktorand avslutar sin anställning/byter klinik eller en ny verksamhetschef 

tillträder. Det nämns att det finns risk att en konsekvens av att tydliggöra 
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arbetsgivarens ansvar för tid och resurser i enlighet med doktorandens 

finansieringsplan kan bli att färre kliniska doktorander antas. Vidare 

diskuteras förslaget om stöd för kliniska huvudhandledare. Sammanfattnings-

vis är kommittén tveksam till förslaget, och diskuterar om det snarare är riktad 

information som behövs.  

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 
 

Justeras 

 

 

 

Erika Franzén 

 

 

 

 

 

 

 
 

Justeras 

 

 

 

Valeria Messina  
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande  

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lennart Brodin, lärarrepresentant  

 Nico Dantuma, lärarrepresentant (ej närv. §1-15) 

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant  

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Erin Gabriel, Junior faculty  

Björn Andersson, Saco-S  

Carina Eklund, OFR  

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller 

  

Föredragande/medverkande Per Svensson, forskarskoledirektor, §7 

 Outi Sjölund, verksamhetscontroller, §9 

 Kia Olsson, handläggare, §10-11 

 Sebastian Ols, ordförande doktorandsektionen, §14-15 

 Karin Vågstrand, samordnare, §15 

 Isabelle von Saenger, studentrepresentant sprintgrupp, §18 

 Klara Regnö, jämställdhetsstrateg, § 19 

  
  

Förhinder Lena Palmberg, lärarrepresentant  

 Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Kent Jardemark utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet 2021-10-07 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) Fakultetsnämndens budget 2022 (inklusive budgetram för KFU), dnr  

1-383/2021 

b) Slutrapport: Ett sammanhållet verksamhetsstöd, dnr 1-1159/2019 

c) Broschyr: A PhD can take you anywhere – a collection of career portraits 

d) Kommitténs tentativa ”ärendelista” 2021 (internt arbets- 

och planeringsdokument, uppdateras fortlöpande)  

e) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2021-09-22 

f) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-10-12 

g) Protokoll från sammanträde i utbildning på grundnivå och avancerad 

nivå 2021-09-28  

h) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-10-13 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:33 Uppdragsbeställning för och delfinansiering av projektet 

Integrating Agenda 2030 into Education at KI, dnr 1-955/2020   

2021:35 Beslut om utseende och finansiering av pedagogiska 

ambassadörer, dnr 1-911/2021 

2021:36 Ledamöter till disputationskommittén (Giedre Grigelioniene, 

Michael Mazya Neuro, Afsar Rahbar och Anna-Karin 

Welmer) 

2021:37 Tillstyrkan av ansökan inom Marie Sklodowska-Curie Actions 

Doctoral Networks Joint Doctorates (MSCA DN JD), dnr  

4-2774/2021 

  

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

https://medarbetare.ki.se/media/132285/download
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 § 7  
Återrapportering ny forskarskola i klinisk behandlingsforskning 

 

Per Svensson informerar om den nya forskarskolan KI-Region Stockholm i 

klinisk behandlingsforskning, inklusive vilka kurser som planeras ingå. Den 

första utlysningen av 20 platser med lönekostnadsbidrag till deltagarnas 

kliniker öppnar på onsdag den 17 november. Diskussion följer, bl.a. avseende 

möjligheten att utlysa ytterligare 4 platser utan sådan finansiering och utan 

krav på klinisk anknytning i Region Stockholm, på motsvarande sätt som 

forskarskolan i allmänmedicin och primärvård gör. Det nämns att ett fåtal 

extra platser skulle kunna erbjudas utan någon extra kostnad för kurser och 

administration. Vicerektor ställer sig positiv till förslaget, då det sannolikt 

kommer vara stor efterfrågan på platserna i skolan. 

 

 § 8  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar om att Doktorandsektionen utsett en ny styrelse 

för år 2022, och att studentrepresentanter utsetts till 20 av 22 institutioner. 

Caroline Schagerholm informerar vidare om att hon och fem andra 

doktorander tillsammans med central studierektor Ingeborg van der Ploeg haft 

en föreläsning om hur man blir doktorand för masterprogrammet i biomedicin. 

Framöver planeras liknande föreläsning att hållas för alla intresserade 

studenter tillsammans med Studenter i Forskning. 

 

 

 

§ 9  
Statusrapport från arbetet med prioriterade risker 2021 samt process 

inför riskanalys 2022 

Dnr 1-525/2021 och 1-777/2021 

 

Outi Sjölund informerar om bakgrunden. Diskussion följer, bl.a. om KI:s (och 

Sveriges) minskande attraktivitet för unga forskare mot bakgrund av bl.a. 

förändringar i utlänningslagen. Vidare nämns att en viktig fråga för KFU är 

risken för att doktorander inte blir färdiga i tid, bl.a. mot bakgrund av covid-

19-pandemin. Det konstateras att risken för begränsad möjlighet till klinisk 

forskning (och delområdet avseende att det saknas tid för forskning/ 

forskarutbildning för doktorander som bedriver forskarutbildning inom ramen 

för anställning inom regionen) kvarstår. 

 

 § 10  
Återrapportering forskar-AT, hösten 2021 

Dnr 2-3042/2021 

 

Kia Olsson och Catharina Larsson återrapporterar från höstens utlysning. Det 

var 15 behöriga sökande till 10 platser. Tolv av 15 sökande hade ett 

medelvärde över 3 vid rankningen av ansökan. Diskussion följer. 
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 § 11  
Arbetsgrupp för alternativ till forskar-AT 

Dnr 3-3300/2021 

 

Clara Ersson föredrar ärendet. Inledande diskussioner om behov av och syfte 

för ett alternativ till forskar-AT har förts bl.a. i KFU, KF, forskningsrådet KI-

Region Stockholm, styrgruppen för forskar-AT och fakultetsnämnden under 

augusti-oktober. Det bedöms råda konsensus om att det finns ett behov av 

forskar-AT alternativt ett annat program med liknande syfte/roll, och vidare 

om att syftet (för forskar-AT) är i stort bra och att det är viktigt att börja en 

forskarutbildning tidigt i karriären. Diskussion följer, och en mindre justering 

av förslaget till syfte för ett eventuellt framtida alternativ till forskar-AT 

föreslås (att lägga till ordet ”medicinsk” vid translationell forskning). 

Kommittén beslutar enligt förslag med den justeringen. 

 

KFU beslutar  

att fastställa följande syfte för ett eventuellt framtida alternativ till forskar-

AT: ”Syftet är att möjliggöra en kombination av forskning och klinisk 

verksamhet tidigt i arbetslivet vilket gynnar såväl individen och 

forskningen som hälso- och sjukvården. Programmet ska främja både 

klinisk, preklinisk och translationell medicinsk forskning.” 

att inrätta en brett sammansatt arbetsgrupp för alternativ till forskar-AT samt 

fastställa uppdragsbeskrivning för gruppen, 

att utse Erika Franzén till ordförande/sammankallande i arbetsgruppen, och 

att utse Catharina Larsson, Michael Fored och Lotta Renström-Koskela till 

ledamöter i arbetsgruppen. 

 

 

 

§ 12  
Sammanträdestider våren 2022 

 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

 

KFU beslutar  

att fastställa följande datum för vårens sammanträden:  

Fredag den 4 februari kl. 8.30 – 12.30 

Fredag den 11 mars kl. 8.30 – 12.30 

Onsdag den 6 april kl. 13.00 – 17.00 

Tisdag den 10 maj kl. 13.00 – 17.00 

Torsdag den 9 juni kl. 13.00 – 17.00 

 

 § 13  
Budgetprognos för kommittén fram till år 2028 

Dnr 1-220/2021 

 

Clara Ersson och Eva Gunnarsson informerar i frågan. Fakultetsnämnden har 

höjt kommitténs budgetram med 5 mnkr inför 2022, vilket innebär att 

kommittén uppskattas ha råd att utlysa anslag för delfinansiering av 

doktorander (KID, forskar-AT och forskarskolan i hälsovetenskap) som 

planerat. Flerårsprognosen visar dock något ojämna kostnader de närmsta 
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åren. Kommittén diskuterar en justering av prognosen för kostnaderna för 

forskarutbildningsprogrammen och möjligheten att betala ut ”laggar” i det 

avvecklade CSTP-programmet, vilket sammanfattningsvis skulle innebära att 

kommitténs flerårsbudget i stort är i balans. 

 

 § 14  
Tidsplanering för doktorander (”Finish on time. Academic productivity: 

from efficiency to effectiveness”) 

 

Valeria Messina informerar om seminariet som erbjudits av 

doktorandsektionen i samarbete med KI:s karriärservice, och som arrangerats 

av företaget ”Finish on time” (som specialiserat sig på att anordna 

kurser/seminarier för doktorander, postdoktorer, och andra akademiker). 

Utvärderingen visar att seminariet som behandlar akademisk produktivitet och 

förebyggande stresshantering har varit uppskattat av KI:s doktorander. Det 

konstateras att det finns ett behov av att erbjuda den här sortens 

kurser/seminarier, och olika möjliga format diskuteras. Det nämns bl.a. att 

KI:s karriärservice kanske har möjlighet att fortsätta att erbjuda/finansiera 

seminariet, och att akademisk produktivitet på sikt kanske kan komma att ingå 

i introduktionen för nya doktorander.  

 

 § 15  
Skuggdoktorander och rättssäkerhet vid antagning till utbildning på 

forskarnivå, rapport från Universitetskanslersämbetet  

 

Karin Vågstrand informerar om rapporten. Universitetskanslersämbetet 

(UKÄ) anser inte att det är motiverat att ändra den nuvarande definitionen av 

skuggdoktorand, och inte heller att det finns tillräckliga skäl att föreslå 

införande av en legal prövotid eller andra författningsändringar. Det refereras 

till tidigare uttalande från SULF att det är vanligare med skuggdoktorander 

inom vissa forskningsområden, såsom inom medicin. En hög andel 

finansiering med externa forskningsmedel ses som en bidragande orsak. 

Diskussion följer avseende bl.a. definitionen av skuggdoktorand, och vikten 

av att arbeta för att motverka förekomsten av skuggdoktorander. Det 

konstateras avslutningsvis att KI i stor utsträckning redan implementerat de 

goda exempel och förslag på åtgärder som UKÄ lyfter fram. 

 

 § 16  
Resebidrag för forskningsvistelser för doktorander, hösten 2021 

Dnr 2-34/2021 

 

Kent Jardemark föredrar ärendet. Diskussion följer. 

 

KFU beslutar 

att tilldela resebidrag enligt förslag, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 
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 § 17  
Information från ordförande om aktuella frågor  

 

Robert Harris, Erika Franzén och Clara Ersson informerar om aktuella frågor. 

 

 § 18  
KI:s pedagogiska plan/kompass 

Dnr 1-913/2020 

 

Erika Franzén informerar om pågående arbete med att ta fram en pedagogisk 

plan för KI. Kommittén hade vid mötet inga synpunkter på de föreslagna 

rekommendationerna men ombads inkomma med synpunkter till Erika. 

 

 § 19  
Tilldelningsfrekvens för män och kvinnor för doktorandfinansierings-

programmen och de kliniska forskarskolorna 

Dnr 1-1057/2021 

 

Nico Dantuma sammanfattar resultaten från en fördjupad analys av 

tilldelningsfrekvensen i årets KID-utlysning. Det var ovanligt många kvinnor 

som sökte KID-medel i årets utlysning (181 kvinnor jämfört med 130 män). 

Trettiotvå kvinnor och 38 män tilldelades medel, och skillnaden i 

tilldelningsfrekvens mellan könen var därmed ovanligt stor (18 % för kvinnor 

och 29 % för män). Den fördjupade analysen visar att det var särskilt stor 

skillnad i beviljandefrekvens i gruppen som var behöriga till det högre KID-

anslaget, d.v.s. sökande som disputerat de senaste 10 åren och som ännu inte 

varit huvudhandledare till en doktorand (beviljandefrekvens 6,8 % för kvinnor 

och 27,4 % för män), medan beviljandefrekvensen hos övriga sökande endast 

var marginellt högre för män (beviljandefrekvens 28,3 % för kvinnor och 30,9 

% för män). En subanalys av de sökandes forskningsämnesgrupper visar både 

på skillnader i tilldelningsfrekvens mellan grupperna och mellan män och 

kvinnor. Sökande inom medicinska och farmaceutiska grundvetenskaper hade 

tydligt högre beviljandefrekvens än sökande inom hälsovetenskap och klinisk 

medicin. Det var särskilt ojämn tilldelningsfrekvens mellan könen inom 

klinisk medicin (där beviljandefrekvensen för män var dubbelt så hög som för 

kvinnor), och inom hälsovetenskap (där beviljandefrekvensen för kvinnor var 

dubbelt så hög som för män). Diskussion följer. Det nämns bl.a. att 

tilldelningsfrekvensen inom KID för män och kvinnor varit skev under en 

längre tid och att det finns anledning att diskutera vad detta kan bero på. 

Avslutningsvis konstateras att kommittén behöver fortsätta bevaka och 

diskutera frågan. 
 

 

 

 

 

 

https://searchport.ki.se/case.aspx?diaryref=1&caseref=261876
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Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Kent Jardemark  
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Närvarande 
 

 

Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande  

(med rösträtt) Erika Franzén, vice ordförande  
 Catharina Larsson, lärarrepresentant 

 Helena Karlström, lärarrepresentant  

 Kent Jardemark, lärarrepresentant  

 Lena Palmberg, lärarrepresentant  

 Nico Dantuma, lärarrepresentant (ej närv. §15-17) 

 Amineh Ghaderi, studentrepresentant  

 Caroline Schagerholm, studentrepresentant  

 Valeria Messina, studentrepresentant  

  

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor 

(närvaro- och yttranderätt) Virpi Töhönen, Saco-S  

Carina Eklund, OFR  

 Henry Wölling, Seko 

  

Tjänstemän Karin Schmekel, huvudföredragande  

 Clara Ersson, samordnare/sekreterare  

 Eva Gunnarsson, controller (delv. närv. §16, ej närv. §17)  

  

Föredragande/medverkande Anna Martling, dekan, leder task force för accelererad 

implementering av precisionsmedicin, §7 

 Richard Rosenquist Brandell, medlem i task force för accelererad 

implementering av precisionsmedicin, §7 

 Lisa Bergenfelz, kommunikatör, §8 

 Paulina Mihailova, handläggare, §10-11 

 Mattias Svensson, ordförande disputationskommittén, §12 

 Gunilla Hovén Malinowski, handläggare, §12 

 Ruket Negasi, handläggare, §12 

 Tülay Lindberg, kursansvarig, §13 

 Karin Vågstrand, samordnare, §14-16 

 Jonas Sundbäck, grundutbildningsansvarig (GUA) vid MTC, §14 

 Catalina Pacef, jurist HR-avdelningen, §15  

 Johan Widenberg, jurist HR-avdelningen, §15 

 Carolina Ström, HR-specialist, §15 

  

Förhinder Lennart Brodin, lärarrepresentant 

 Erin Gabriel, Junior faculty  
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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 

 § 2  
Justering av dagens protokoll 

Lena Palmberg utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

 

 § 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 § 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2021-11-15 läggs till handlingarna. 

 

 § 5  
Anmälan av  

 

 a) UKÄ-rapport 2021:27: Doktorandspegeln 2021 – Doktorandernas upplevelser 

av att genomföra forskarutbildningen under coronapandemin 

b) UKÄ-rapport 2021:35: Fokus forskarutbildning – ny kunskap från UKÄ:s 

temaprojekt 

c) UKÄ-rapport 2021:36: Universitetskanslersämbetets pandemiuppdrag, 

delrapportering 2 

d) Skrivelse från Sveriges universitets- och högskoleförbund (SUHF) till fyra 

departement rörande nya krav för att få permanent uppehållstillstånd, dnr SU-

850-0064-21 

e) Införande av slot-tider för bokningsbara lokaler, dnr 1-1082/2021 

f) KI:s handlingsplan för miljö och klimat 2021–2024, dnr 1-607/2021 

g) Ställning som studentkår vid KI 2022–2024, dnr 5-30/2021  

h) Forskningsanknuten utbildning – utbildningsanknuten forskning, dnr 1-

410/2020 

i) Kommitténs tentativa ”ärendelista” för våren 2022 (internt arbets- 

och planeringsdokument, uppdateras fortlöpande)  

j) Information om kommande ALF-utvärdering 

k) Protokoll från sammanträden i fakultetsnämnden 2021-10-27 och 2021-11-24 

l) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2021-11-18 

m) Protokoll från sammanträde i utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

2021-10-20  

n) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet 2021-11-16 

o) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsrådet 2021-10-26 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

  

2021:38 Finansiering av spik och snöre för att spika upp avhandlingar 

2021:39 Justering av kommitténs budget och resursfördelning 2022, dnr  

1-220/2021 

2021:40 Beslut om ändring av formuleringen i kursvärderingens fråga nr 6, 

https://www.uka.se/om-oss/var-verksamhet/regeringsuppdrag/coronaviruset-och-hogskolan.html
https://www.uka.se/om-oss/var-verksamhet/regeringsuppdrag/coronaviruset-och-hogskolan.html
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dnr 3-4942/2021 

2021:41 Reviderad uppdragsbeskrivning för UoL gällande genomförande av 

kursvärderingar, dnr 1-1131/2021 

 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 

 § 7  
Precisionsmedicin och det pågående arbetet som görs i task force 

 

Anna Martling och Richard Rosenquist Brandell informerar om bakgrunden. Hälso- 

och sjukvården står inför ett paradigmskifte, vilket även i stor utsträckning påverkar 

den medicinska forskningen, och utbildningsinsatser behövs för olika grupper. 

Diskussion följer om precisionsmedicin inom forskarutbildningen. Det finns några 

kurser i precisionsmedicin, och ett visst utvecklingsarbete pågår redan, bl.a. planeras 

en ny kurs i hälsoekonomi utvecklas, och en kurs i precisionsmedicin planeras ingå i 

kurspaketet för den nya forskarskolan i behandlingsforskning. Vidare nämns 

möjligheten att anordna workshops och sprida information om MOOC:en 

Personalised medicine from a Nordic perspective och MOOC:en i precisionsmedicin 

för hälso- och sjukvårdspersonal som är under utveckling vid KI/Uppsala universitet. 

 

 § 8  
Studenter i forskning (SiF) och KI – möjliga samarbeten? 

 

Caroline Schagerholm informerar om organisationen Studenter i forskning. 

Diskussion följer. Lisa Bergenfelz nämner att Student- och karriärservice gärna 

samarbetar med organisationen, t.ex. avseende marknadsföring av evenemang. 

 

 § 9  
Återrapportering från studentkåren 

 

Valeria Messina informerar bl.a. om att ett ytterligare tillfälle av workshopen om 

tidsplanering för doktorander (”Finish on time”) organiserats i december, och att fyra 

ytterligare tillfällen planeras till nästa år i samarbete med KI karriärservice.  

 

 

 
§ 10  
Utlysning av KID-medel 

Dnr 2-4217/2021 

 

Paulina Mihailova föredrar ärendet. 

 

KFU beslutar 

att utlysa 65 anslag för delfinansiering av doktorand i form av KID-medel under 

2022, 

att tre rangordnade reserver ska väljas ut, och 

att tillstyrka följande ansökningsperioder: 

• steg 1: från i mitten av februari till i mitten av mars 

• steg 2: från i mitten av maj till i mitten av juni 
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 § 11  
Tilldelning av ramanslag för delfinansiering av doktorand inom 

forskarutbildningssamarbete inom neurovetenskap med NIH 

Dnr 2-1134/2021 

 

Paulina Mihailova föredrar ärendet. 

 

KFU beslutar 

att tilldela två sökande medel inom ramen för KI-NIH-utlysningen enligt förslag, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

  

 

 
§ 12  
Årlig återrapportering från disputationskommittén  

Dnr 1-1144/2021 

 

Mattias Svensson informerar om disputationskommitténs arbete under 2020. 

Under året hölls 21 möten och 403 disputations- och licentiatansökningar 

behandlades. Diskussion följer, bl.a. avseende att det är relativt vanligt att få avslag 

på disputationsansökan p.g.a. oredovisade sampublikationer mellan handledare och 

betygsnämnd.  

 

 § 13  
Dispens för doktorander antagna innan 2020 från att delta i 

doktorandintroduktionens halvdag med online-föreläsningar 

Dnr 3-5299/2021 

 

Ingeborg van der Ploeg föredrar ärendet. Det är angeläget att doktorander genomför 

introduktionen så tidigt som möjligt. Förslaget innebär att doktorander antagna år 

2019 eller tidigare inte behöver medverka vid halvdagen. Via den nyutvecklade 

appen för forskarutbildning i VIS blir det framgent enkelt att se vilka doktorander 

som kan behöva påminnas. 

 

KFU beslutar 

att samtliga doktorander som hade startdatum för forskarutbildningen före 2020 får 

dispens från att delta i introduktionskursens Zoom-tillfälle (halvdagen). 

Webbmodulerna är fortsatt obligatoriska för samtliga doktorander, och 

att en särskild kursplan tas fram för ändamålet. Doktorander som genomför 

webbmodulerna enligt denna kursplan får inga högskolepoäng för kursen. 

 

 § 14  
Uppdrag till MTC att anordna sommarskolor 

Dnr 1-1098/2021 och 1-1099/2021 

 

Karin Vågstrand föredrar ärendet. Diskussion följer. 

 

KFU beslutar 

att till institutionen för mikrobiologi, tumör- och cellbiologi (MTC) ge i uppdrag att 

anordna KI Summer School in Medical Research enligt uppdragsbeskrivning dnr 

1-1098/2021, och 

att till MTC ge i uppdrag att anordna Sommarforskarskola med biomedicinsk 

inriktning för gymnasieelever enligt uppdragsbeskrivning dnr 1-1099/2021. 
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 § 15  
Nya LAS och konsekvenser för KI:s forskarutbildning 

 

Catalina Pacef, Johan Widenberg och Carolina Ström informerar om promemorian 

Ds 2021:17 En reformerad arbetsrätt – för flexibilitet, omställningsförmåga och 

trygghet på arbetsmarknaden. Regeringen väntas fatta beslut i frågan i början av 

nästa år och lagändringar väntas träda i kraft vid halvårsskiftet. Förslaget innebär bl.a. 

att allmän visstidsanställning (ALVA, 2 år) ersätts med särskild visstidsanställning 

(12 månader). En kommittéintern diskussion följer, bl.a. avseende vikten av att 

doktorander blir färdiga i tid. En forskarutbildning vid KI är i snitt 4,7 år och vid tre 

institutioner 5,6-5,7 år. En konsekvens av att använda visstidsanställning för att 

förlänga forskarutbildningen efter 4 år (när särskilda skäl för att förlänga 

doktorandanställningen enligt HF inte föreligger), är att man framgent redan efter 12 

månader kan hamna i en situation då det inte längre finns någon tillgänglig 

anställningsgrund, men också att anställningen kan påverka möjligheten till 

anställning som postdoktor vid KI framöver.  

 

 § 16  
Införande av regelbunden granskning/utvärdering av KI:s forskarutbildning  

 

Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. En av de brister som UKÄ identifierade 

vid granskningen av KI:s kvalitetssäkringsarbete år 2019 är att det 

saknas regelbundna utbildningsutvärderingar, vilket även inkluderar forskarnivån. 

Diskussion följer avseende det förslag på modell för regelbunden granskning/ 

utvärdering av forskarutbildningen som har tagits fram utifrån den skiss som 

diskuterades vid sammanträdet den 7:e oktober. Sammanfattningsvis är kommittén 

överens om principerna, men får återkomma till frågan avseende tidpunkt för första 

granskningsomgången. Kommittén väntas fatta beslut om införande av regelbunden 

granskning/utvärdering av forskarutbildningen vid sammanträdet den 4:e februari 

2022. 

 

 § 17  
Information från ordförande om aktuella frågor  

 

Robert Harris, Ingeborg van der Ploeg och Clara Ersson informerar om aktuella 

frågor. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Clara Ersson  

 

 

Justeras 

 

 

 

Robert Harris 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

Lena Palmberg  
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